
Referat fra bestyrelsesmøde i Friskvind 

Dato:  28.2.2024 hos Anette 

Afbud:  Thomas, Andreas og Christian 

Ref.:  Tove 

 

 

 Opflg. 
 

1. 1.    Datoer for vandreture:   
26. – 28. april i Velling (Andreas),    
24. – 26. maj i Lem (Christian)    
21. – 23. juni i Dejbjerg (Tove og Thomas)  
16 – 18 august i Højmark (Torben)  
13. – 15. september i Stauning (Dorthe) 
 
Forslag til cykeltur (Dejbjerg, Stauning, Lem), arrangeres af Lem cykelklub 
(uge 22, 23 eller 24 – gerne en onsdag. Mulighed for at køre salgsvognen til 
Stauning og servere kaffe der. Alfred kontakter klubben og får en mulig dato. 

 
2. Førstehjælpskursus arrangeret med DGI som instruktør onsdag den 3. april 

kl. 17.30 – 21.30 i Smedenes Hus i Lem. Det er et 4 timers kursus med 
primær fokus på genoplivning og hjertestarter. Kursuspris: Mellem 2000 og 
2400 kr (Midlerne kan trækkes fra Landdistriktspuljen). 
FrivilligVest giver kaffe og aftaler lån af lokale. Forplejning: Sandwich og 
sodavand. Deltagerne betaler et gebyr ved tilmelding, Dorthe laver en 
mobilepay løsning. Der er plads til 16 på kursus (pladserne tildeles efter 
først til mølle-princippet). Tilmeldingsfrist 18. marts.  
Anette udsender invitation til bestyrelsen i Friskvind, som videreformidler til 
de lokale foreninger.  
Dorthe sørger for indkøb af sodavand og sandwiches.  
 

3. Dato for julehygge på Bundsbæk  - lørdag den 30. november – Tove checker 
med museet. Målet er fremover, at julehygge skal foregå lørdag før 1. søndag i 
advent.   

 
4. Kommunikation er nyt fokusområde i Friskvind. Anettes opslag til Friskvind 

hjemmesiden blev godkendt. Opslaget deles i lokale FB-grupper. Forslag om 
at ajourføre listen over mødesteder og faciliteter i sognene blev vedtaget. 
Anette rundsender listen til bestyrelsen.  

 
5. Opdatering af foreningslisten – alle tjekker og opdaterer efter foreningernes 

generalforsamlingerne i foråret, punktet tages med på de kommende møder.  
 
6. Det rullende mødested – ønske om at få en bordplade ovenpå 

hyndeboksen. Det er i stedet besluttet at lave en boks (af campingplade) 
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med ben, så der er plads til at stille ølkasser osv. nedenunder boksen. Låget 
på boksen skal kunne løftes op, og pladen på boksen skal kunne anvendes 
som bordplade. Når kassen er færdig, skal vognen vejes inkl. og ekskl. 
generatorer, og specifikationerne opdateres.  Beløbet trækkes af 
Landdistriktspuljen (den lille konto). 

 
Der skal ikke findes ekstra sponsorer til salgs- og scenevogne. 
 
Der er lavet en ny konstruktion i salgsvognen, så vandbeholderen tømmes 
automatisk, når strømmen frakobles, for at undgå frostsprængning.  
 
Hvis der kommer afbud på leje af en vogn, efter at den er booket, faktureres 
beløbet kun, hvis der er en anden, der gerne ville have booket vognen samme 
dato.  

 
7. Stiprojekt. 

Det blev besluttet at lægge det store stiprojekt ”Fra kirketårn til kirketårn” i 
mølposen indtil videre, da det er svært at få tilladelser fra alle lodsejere og 
jægere. I Lem er de i gang med et projekt med 4 kulturruter, hvoraf den ene 
også går igennem noget af Dejbjerg sogn.  
 

8.    Velkomstfolder 
        Det blev besluttet, at der skal vedlægges en velkomstfolder for Friskvind i de   
        velkomstmapper, der uddeles til tilflyttere. Lem og Højmark har en  
        velkomstordning, hvad med de øvrige sogne? Anette redigerer folderen og  
        sender denne til bestyrelsen i Friskvind, som videreformidler til  
        velkomstambassadører/sogneforeninger.  
 
9. Der er kommet en forespørgsel fra Syddansk universitet om at medvirke i 

et interview om klyngens samarbejde med kommunen. Det blev besluttet at 
Anette kontakter projektlederen og anbefaler dem at tage fat i 
sogneforeningerne (gerne Stauning og Højmark) i stedet.  

 
10. Dejbjerg sogneblad har bedt om Info fra Friskvind. Datoer for vandreture 

og cykeltur sendes til redaktøren.  
 

11. Evt 
Der var en kort drøftelse af mødedisciplin og engagement i bestyrelsen i 
Friskvind. Det blev besluttet, at alle læser strategien for Friskvind (ligger på 
hjemmesiden) til næste gang. Dorthe laver et oplæg til drøftelse af 
strategien i Friskvind for de kommende år.  
 
Mødet sluttede af med en kort orientering om, hvad der sker rundt i de 
forskellige sogne. 
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Tove Kristensen 
28.2.2024 


